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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 20/2015 
Caràcter: ordinari 
Data: 11 de març de 2015 
Horari: 19.00 a 20.55 h 
Lloc: Centre Cívic Can Rull 
 
 
Assistents 
 
Cristian Sánchez García, president 
Francisco Torres Jiménez, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Encarnació Sánchez Ramos, vocal dels centres d’atenció primària 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Jordi García Juan, responsable de Clients d'Aigües de Sabadell 
Irene García, departament de Clients d’Aigües de Sabadell 
Loida Martínez Mondejar, tècnica de l’OMIC 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Juan Francisco Ligero Espinosa, vocal del PSC 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Francisco Manuel Marcos Roldán, vocal de les entitats culturals 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
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Excusen la seva absència: 
 
Carles Bosch Masó, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Vulnerabilitat econòmica i Aigües de Sabadell. 
3. La factura de la llum, preguntes més freqüents. 
4. Donar compte de l’aprovació de la moció de suport al comerç per obres perllongades. 
5. Balanç del Consell durant el mandat 2011-2015 
6. Informació dels consells sectorials. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el Sr. Cristian Sánchez, declara 
oberta la sessió i dóna la benvinguda als assistents. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació les actes anteriors 
 

S’aproven les actes de les sessions 18/2014 de 26 de novembre i 19/2015 de 21 de gener 
per unanimitat. 

 
 
2. Vulnerabilitat econòmica i Aigües de Sabadell 
 

El Sr. Sánchez dóna la paraula al Sr. Jordi García, que com a responsable de clientes 
d’Aigües de Sabadell farà l’explicació del punt número dos. 
 
El Sr. García diu que, conscients de les dificultats econòmiques i socials que hi ha 
actualment a Sabadell i en aquest sentit, vénen a explicar les bonificacions d’aigua ja que 
molta gent les desconeix. El Sr. Garcia explica que el dret a l’aigua està reconegut per 
l’Organització de Nacions Unides i implica que l’aigua ha de ser suficient, salubre i 
accessible. Es considera que és suficient quan es disposa de 50-100 litres per persona i 
dia, a Sabadell aquesta xifra es supera ja que la mitjana és de 130 litres. L’aigua ha de 
passar per una sèrie de controls que en garanteixen la seva salubritat. L’accessibilitat es 
refereix a la proximitat i al cost, considerant que el cost no hauria de ser superior al 5% 
dels ingressos d’una llar. Tot i aquestes premisses el Sr. Garcia exposa que en el món hi 
ha molta gent que no té prou aigua i un 40% de la població no té sanejament bàsic i cal 
ser-ne conscients a l’hora de parlar d’aquest recurs. 
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El Sr. Garcia ressalta que la companyia Aigües Sabadell no talla l’aigua a ningú amb 
dificultats econòmiques, si coneixen la situació, faciliten l’ajornament del deute i quan no 
és possible es deriva a Serveis Socials. 
 
El Sr. Garcia detalla que la factura conté tres punts bàsics: el consum, la quota de servei i 
el cànon de l’aigua. El consum es mesura en metres cúbics i es factura per trams; la 
quota de servei està vinculada a la tarifa i a la instal·lació i el cànon és un tribut de la 
Generalitat. 
 
El Sr. Garcia detalla els tres tipus de bonificació existents: 
 

• Ampliació de trams. l’Agència Catalana va establir quatre trams de consum, 
partint d’un consum mitjà de 9 m3 per persona i tres persones per habitatge, 
considerant que superar el llindar implica un ús irracional de l’aigua i per tant, es 
penalitza amb un preu més car. Ara bé, no es va tenir en compte que a la vivenda 
hi pot viure més gent. Es pot demanar ampliació de tram a partir de quatre 
persones empadronades a la vivenda i si a la llar hi ha algú amb una discapacitat 
del 75% o més comptaria com a dues persones. 

 
• Cànon Social. és una bonificació destinada bàsicament a pensionistes i aturats i 

cal complir uns requisits, entre altres no s’ha de gastar més de 27m3 d’aigua. El 
tràmit es fa directament a l’Agència Catalana de l’Aigua. 

 
• ��Fons de Solidaritat. dirigit a persones amb vulnerabilitat econòmica. El Fons de 

Solidaritat està creat per l’Ajuntament de Sabadell i la companyia d’Aigües 
Sabadell que estan fent un esforç per cobrir part del deute d’aigua de les famílies 
amb dificultats econòmiques, determinades entitats sense ànim de lucre i ONG 
que prèviament han estat avaluades per Serveis Socials. Conscients de les 
dificultats de l’entorn, el fons s’ha anat ampliant en els últims anys essent de: 
19.500 € el 2012, 29.500 € el 2013, 79.000 € el 2014 i s’amplia fins a 90.000 € el 
2015. 

 
El Sr. Garcia explica que fan difusió d’aquestes bonificacions perquè si algú coneix 
persones que se’n puguin beneficiar en tinguin coneixement. 
 
S’obre un torn de paraules: 
 
La Sra. Cruells pregunta per què demanen tantes coses per fer un canvi de nom, és molt 
farragós. 
 
El Sr. García respon que aquests tràmits abans es podien fer per telèfon, però arran de la 
llei de protecció de dades i de les ocupacions il·legals ja no es pot fer per telèfon, si no 
presencialment. 
 
La Sra. Marcelo pregunta si per demanar la bonificació per jubilats cal anar a CASSA. El 
Sr. García li respon que això s’ha de tramitat a l’Agència Catalana de l’Aigua, a Barcelona. 
 
El Sr. Torres comenta que ells són quatre membres i des de fa uns mesos la factura de 
l’aigua li ha pujat molt, va trucar i li van dir que els impostos havien pujat molt 
darrerament. 
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El Sr. García li recull les dades i li mirarà personalment el cas. El 65% de la factura de 
l’aigua correspon a consum i el 35% a impostos. 
 
La Sra. Cruells pregunta per quin motiu es canvien tan sovint els comptadors. El Sr. 
García respon que com cal vetllar perquè funcionin bé s’han d’anar reciclant, la mitjana 
d’ús són uns deu anys. 
 
La Sra. Prat comenta que l’aigua que arriba és més dolenta de sabor, es pot garantir que 
és bona. 
 
El Sr. García diu que l’aigua que arriba a les llars compleix totes les analítiques. 
Pràcticament l’aigua de Catalunya és d’Aigües Ter-Llobregat, el canvia és 
l’enmagatzematge. Malgrat el sabor, és més segura l’aigua de xarxa que l’embotellada. 
 
El Sr. Torres comenta que en el seu dia es va parlar del Parc de les Aigües i que CASSA 
aportava diners per fer el parc, com està el tema. 
 
El Sr. Sánchez li respon que aquest tema el porta la Junta de Compensació. Si que hi ha 
un dipòsit de CASSA, però no és que ho paguin ells. El projecte existeix i es va 
modificant. De moment, la Junta de compensació és la que ha de fer front al pagament 
del projecte. 
 
El Sr. Garcia finalitza comentant que el dia 26/04/2015 la companyia d’Aigües Sabadell 
organitza una cursa solidària de 5 km, la inscripció costa 8 € i els diners recaptats es 
destinaran al rebost solidari i anima a tots els assistents a participar-hi. 
 
El Sr. Sánchez agraeix les explicacions del Sr. Jordi García i la Sra. Irene García que 
s’acomiaden. 

 
 
3. La factura de la llum, preguntes més freqüents 

 
El Sr. Sánchez dóna la benvinguda a la Sra. Loida Martínez que presentarà la factura de 
la llum amb el suport d’una presentació i respondrà els dubtes més freqüents. 
 
La Sra. Martínez explica que l’actual factura de la llum és clara i incidirà més en altres 
aspectes interessants 
 
La Sra. Martínez aclareix que l’abril de 2014 es va aprovar un decret que va canviar el 
sistema tarifari de l’electricitat. Abans s’acordava i es comunicava al BOE i ara es tarifa 
cada hora i en funció de la demanda es fa una mitjana diària. Afegeix que hi ha tres tipus 
de contracte que comporten tres tipus de tarifes diferents: 
 

• PVPC (Preu Voluntari del Petit Consumidor). Anteriorment anomenada TUR 
(Tarifa d’Últim Recurs), aquesta tarifa està regulada pel govern i està prohibit que 
hi afegeixin més serveis, no hi ha lletra menuda. 

 
• ��Preu fix en el mercat regulat. En aquest cas, es paga una quota igual cada mes 

en funció del consum de l’any anterior i és interessant per gent que té por de 
pagar molt a l’hivern per exemple. Aquesta alternativa és més cara perquè la 
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companyia pot fixar el preu (és de lliure mercat) i no et pots donar de baixa. 
Actualment l’única companyia que penalitza les baixes és IBERDROLA (amb un 
cost de 120 €) i també les pròrrogues si no s’avisa amb 15 dies d’antelació. 

 
• Ofertes de lliure mercat. És l’opció que més s’està estenent i és la més perillosa, 

es fa mitjançant comercials que van als domicilis i fan molt bones ofertes perquè 
el producte sigui atractiu, entre el 40 i el 50% de descompte. La Sra. Loida 
Martínez explica que són ofertes enganyoses perquè poden posar el preu que 
volen i per tant, tot i el descompte, sovint es paga més. A més, poden afegir 
serveis i penalitzar la baixa. 

 
L’OMIC no aconsella el contracte de preu de lliure mercat, sinó el PVPC ja que és més 
beneficiós. L’opció de preu fix no la veuen malament però aconsellen informar-se de les 
opcions de la competència. En aquest sentit, a la factura hi figura l’adreça www.cnmc.es  
en la qual posant la potència, el codi i la despesa de l’any anterior es pot consultar el 
llistat per preu de totes les companyies. Respecte a la potència contractada, cal tenir en 
compte que és la part fixa pel consum i per llei no es pot modificar més d’un cop l’any. A 
la web www.cnmc.es també es pot consultar la potència necessària en funció dels 
aparells que hi ha en una llar. 
 
La Sra. Martínez aconsella prudència ja que en alguns casos s’han trobat amb persones 
que patien Alzheimer, que els comercials havien entrat a casa, havien buscat una factura 
per obtenir les dades i havien fet signar el contracte i això no és pot permetre. En aquest 
sentit, elogia la feina de control molt seriós i la bona tasca de la policia local 
 
La Sra. Martínez comenta que passar a lliure mercat té els seus riscos, des de l’OMIC 
s’han fet diversos estudis i partint del PVPC, en cap cas s’hi surt guanyant. Ara bé, 
sempre es pot tornar a PVPC encara que s’estigui a lliure mercat i respecte les 
penalitzacions es pot buscar els defectes en el contracte. Generalment s’unifica llum i gas 
i afegeixen manteniment de gas, de manera que amb 72 hores vénen i fan la revisió, com 
que el manteniment és anual, si et dones de baixa pagues dues companyies 
 
Atès que no hi ha preguntes el Sr. Sánchez agraeix la seva explicació a la Sra. Martínez 
que s’acomiada. 

 
 
4. Donar compte de l’aprovació de la moció de suport al comerç per obres perllongades 

 
El Sr. Sánchez explica la moció que es va aprovar el passat mes de gener al Ple de 
l’Ajuntament referent a les obres, de més de sis mesos de durada, que entorpeixen la 
mobilitat de vianants o vehicles i que afecten l’activitat quotidiana del comerç i dels 
veïns/es afectats directament. Segons els acords que es van prendre s’elaborarà un 
protocol d’actuació amb la finalitat que comerç i veïns estiguin informats de l’evolució de 
les obres i buscar millores pal·liatives per entorpir el mínim possible. També es crearà una 
comissió de seguiment que prepararà actuacions específiques per cada obra atenent a 
les característiques específiques de cada una. 
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5. Balanç del Consell durant el mandat 2011-2015 
 

El Sr. Barea informa que es farà arribar als membres del consell el document amb les 
dades de la legislatura i aprofita per agrair-los la seva dedicació i assistència al llarg 
d’aquests quatre anys. Tot i ser el darrer consell de districte de la legislatura, recorda que 
si tenen qualsevol cosa es poden posar en contacte a la seu del districte, al Centre Cívic 
de Can Rull 

 
 
6. Informació sobre els consells sectorials 
 

No n’hi ha. 
 
 
7. Comunicacions 

 
No n’hi ha. 

 
 
8. Torn obert de paraules 

 
La Sra. Cruells pregunta què s’està fent a la plaça del Voluntariat. El Sr. Sánchez l’informa 
que s’està canviant el cautxú i els jocs infantils. 
 
La Sra. Campillo hi intervé per agrair la col·laboració de Sabadell Suma - Programa de 
Voluntariat a la campanya “Posa-li pebrots al càncer” que va ser tot un èxit. 
 
El Sr. Guevara comunica que el proper any La Llar del Vent compleix 50 anys i es vol fer 
una gran festa. Fa una crida per si hi ha gent que coneixen que hi hagi tingut relació s’hi 
adrecin. 
 
La Sra. Cruells és queixa pel fet que no hi hagi més competència a les funeràries, s’ha 
d’anar forçosament a la Torra. 

 
 
Finalitzades les intervencions, s’aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc 
aquesta acta. 
 
El secretari delegat  
 

Vist i plau 
El president 

 


